
人文社會學系族群與文化碩士班 
107學年度 

最低修業年限  一年  

應修學分數  30學分 

應修（應選）課程及

符合畢業資格之修課

相關規定 

（如無，則免填）  

1. 必修：學生應按表定時程修讀，且需選定指導教授後，始得選修論文(一)及

論文(二)，因特殊原因無法按照規定時間修讀，應經所長同意。 

2. 選修：至少應修 16學分，其中至少應包括外所非本系專任教師開授課程 3

學分。 

3. 學生選課應諮詢指導老師，並經其同意，未選定指導老師前，由所務會議指

定一所內專任或合聘老師輔導其修業。 

4. 本碩士班學生選修他校課程，以本校當學期未開設之課程為原則，每學期選

修他校之學分數以六學分或兩門課程為限，且總學分數不得超過本碩士班規

定之最低畢業學分三分之一，若有特殊情況需專案申請核准。 
 

課程名稱 學分數 一上 一下 二上 二下 備註 

客家社會與文化專題 3 3     

族群理論 3 3     

社會學理論 3  3   左列課程三選一 

(視當年度學生修課

狀況調整開課學期) 人類學理論 3  3   

歷史學理論 3  3   

研究方法 3  3   左列課程二選一 

田野研究方法 3 3    

書報討論 (一)(二) 0 0 0    

論文(一)(二) 2   1 1  

備註     
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Minimum of 

study period  

2 semesters 

Minimum of 

credits 

30 

Courses 

taking and 

Regulations 

for 

Attendance 

1. Students must take these courses on designated semesters, and pick up one advisor before 

taking Thesis (1) and (2). Those who are unable to follow the designated order of the 

curriculum due to special reasons should ask for the approval of the Program’s Director.  

    

Required Courses Note 

Course Title Credits Year One, 

fall 

semester 

Year One, 

spring 

semester 

Year 

Two, 

fall 

semester 

Year 

Two, 

spring 

semester 

 

Special Topic on Hakka 

Society and Culture 
3 3    

 

Theories of Ethnicity 3 3     

Theory of Sociology 3  3   Take 
one 

curse at 
least 

Theory in Anthropology 3  3   

The Theory of History 3  3   

Research Methods 3  3   Take 
one 

curse at 
least 

Fieldwork Research 

Method 
3 3    

Seminar of Invited 

Lectures (1), (2) 
0 0 0   

 

Thesis (1), (2) 2   1 1  

 

2. Elective：Students should complete the minimum of 16 credits. which including 3 

minimum credits taken outside this Program. (Note: The courses taken from other 

programs should be offered by professors not associated with this Department.) 

 

3. Students are encouraged to consult with an advisor in the Department for their course 

management. 

 

4. Courses taken from universities other than NCTU may be granted under the following 

conditions: (1) courses not offered on campus at the current semester, (2) credits taken from 

other universities not exceed 6 credits (or 2 courses) per semester, and (3) total number of 

credits not exceed one-third of the minimum amount of credits required in this Program. 

Exceptions to this regulation must be applied for approval. 

 

 


